
A Polgármester tájékoztatója az elmúlt időszakról.

Hitelállományunk (24 mFt-os hitelkeret): 2011-09-22 24.000.000 Ft

Kintlévőségeink: 2011-09-22
Oktatási társulás 14.112.586 Ft

Körjegyzőség 1.431.000 Ft

Lejárt határidejű számlatartozásunk: 2011-09-22 12.065.712 Ft

Közfoglalkoztatottak létszáma: 2011-09-21

férfi 4 órás – 1 fő

nő 4 órás – 10 fő

férfi 6 órás – 1 fő

Nő 6 órás – 3 fő

- 2011.08.29.: Az iskolai tanévnyitó értekezleten vettem részt. A pedagógusok körében
felmerült a kérdés, hogy a fenntartó anyagi helyzete milyen kihatással lehet a közeljövőben
az alkalmazotti bérekre, vagy az eszközellátottságra. Sajnos nem tudtam bíztató választ
adni.

- 2011.08.29 A TIOP pályázatunk záró rendezvényére voltam hivatalos. Nagy örömömre
szolgált, hogy iskolánk és pedagógusaink zökkenőmentesen, sőt meglepően gyorsan tudták
mindennapi használatba venni az interaktív táblákat. Az Őszi szünet előtt megtartandó
további oktatás célja, hogy kibővítsék a pedagógusok lehetőségeit és eszközeit a minél jobb
és jövőbe mutató nevelésében.

- 2011.08.30.: Az Iskola tanévnyitóján vettem részt. Az intézményvezető egy kellően
informatív és lelkesítő beszédet mondott a diákok és szüleik, valamint a pedagógusok ellőt
álló tanévet illetően. A tanévnyitó alatt diákjaink szép előadással is készültek, mely
bemutatta a gyerekek tudásszomját és a pedagógusok elhivatottságát.

- 2011.09.01.: Makói többcélú társulási ülésen vettem részt, ahol Mágori Józsefné és a
Kormányhivatal képviselője a munkaügyi és közfoglalkoztatási átalakítások miatt volt jelen.
A z elhangzottak alapján azonnali hatállyal kell a már meglévő közfoglalkoztatott
szerződéseket is módosítani a szerint, hogy heti bérszámfejtés és bérfizetés lesz, valamint
az újonnan alkalmazottaknak csökkentett bérfizetés lesz, mely nettóban azonos az eddig
folyósított BPJ (mely mostantól FHT) összegével (28500 Ft/hó). Tájékozattak a folyamatban
lévő közfoglakoztatási mintaprojektek lehetőségeiről, amelyben az ígéretek szerint Makói
kistérségben összesen 360 fő hosszú időtartalmú (napi 8 órás, minimum fél éves szerződés)
foglakoztatására nyílik lehetőség. A kistérség polgármesterei az eszközigényes
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mintaprojektek (kátyúzás, földút javítás) esetén térségi összefogást javasolnak. Ennek
mikéntje kidolgozás alatt van.

- 2011.09.06.: Makón a Hoffmann Rózsa oktatásügyi államtitkár által fémjelzett informális
tanácskozáson vettem részt. Sajnos nem sikerült tovább konkretizálni a oktatásügyi
átszervezés és finanszírozás módját. A találkozó haszna az országgyűlési képviselőnk által
elmondottakban várható. Ígéretet tett Mágori Józsefné, hogy a mikrotérségi oktatási
központok fennmaradását Ő is nagyon fontosnak tartja és a nemzetiségi nyelv oktatása
miatt egyedi nevelési rendszerünk előnyt élvezhet az intézményi önállóság megtartása
érdekében.

- 2011.09.08.: Körjegyzőségi polgármesteri megbeszélést tartottunk. A költségcsökkentési
lehetőségek és az ÖNÓ-ból való kilépés módját beszéltük át. Beszéltünk a szociális
intézmények számára kiírt 95%-os támogatási intenzitású infrastrukturális beruházásokat
támogató pályázati lehetőségről is. Egyeztettünk a rendőrségi hozzájárulás kifizetéséről,
melyben arra jutottunk, hogy a 2011-re betervezett lakosonkénti 80 Ft/fő összegről
csökkentsük 40 Ft/fő-re és Ambrózfalva támogatása esetén utaljuk át az összeget.
Egyeztettünk a szociális földprogram és a többi még folyamatban lévő közfoglalkoztatási
mintaprogramok lehetőségeiről. Összefogást erősítve a további adatszolgáltatásokat már
egyeztetések után közösen tesszük meg.

- 2011.09.12.: A katasztrófavédelem szakemberei a rendőrséggel karöltve helyszínbejárást
tartottak a kitelepítési tervben szereplő közintézményeinkben. Nem találtak kivetnivalót,
sőt dicséretüket fejezték ki a település vezetők felé a korszerű és innovatív beruházások
miatt.

- 2011.09.14.: Folyamatban lévő pályázatainkkal kapcsolatban végeztem adatgyűjtést. Ennek
eredményeképpen tudtam meg, hogy ha a nyertes LEADER iskolai nyílászáró pályázatot a
nettó 100%-os támogatási szerződés mellett egy külföldi kivitelezővel végeztetjük el, akkor
nem terhel bennünket az ÁFA mint önerő. Ily módon mind a 2 nyílászárócserével járó
pályázatot érdemes kiviteleztetnünk, mert jobb minőségben és biztosabb eredménnyel
tudnánk felújítani az iskola épületét.

- 2011.09.15.: Munkaértekezleten kellett volna részt vennem. Ezúton is elnézését kérem a
képviselőtestület tagjainak, mivel közúti baleset részeseként nem tudtam jelen lenni a
megbeszélésen.

- 2011.09.16.: A MAG Zrt. technikusai végeztek ellenőrzést a NFÜ megbízásából a Szélessávú
informatikai Hálózat pályázattal kapcsolatban. Az ellenőrök kellő tájékozódást követően
dicsérő szavakkal köszönték meg az üzemeltetőket a gyors és pontos tájékoztatást és a
vendéglátást.
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Országgyűlési képviselőnk kérésére minden hónap végén tájékoztatást küldünk a folyamatban lévő
pályázatainkról és hitelállományunkról. Ígérete szerint megpróbál segíteni a politikai tőkéjét
hasznosítva.

Pályázatainkról:

- Napelemes pályázatunkról még nem érkezett döntés. A bírálat megtörténtéről azonnal
fogok mindenkit értesíteni.

- Vis Maior pályázataink. (két darab is van: a 2010-évi jégkár következtében, és a 2011
januárjában beadott belvízvédekezésre nyert pályázat.) A pályázatok elszámolása
folyamatban van. A pályázatokban kikötött tevékenységeket többségében elvégeztük.
Folyamatban van az önkormányzat nagytermének redőny pótlása, melyről még az előző
választási ciklusban döntött a testület, miszerint a teljes pályázatot meg kell valósítani.

- Szociális Földprogram: A képviselőtestület által támogatott pályázat közel 4 millió Ft
összértékben és 13 fő közfoglalkoztatott részvételével volt beadva. A pályázatot kereken 1
millió Ft eszköz és vetőmag támogatással nyertük meg. A foglalkoztatottak létszámáról még
nem született döntés, de igyekszünk az eredeti elképzelés szerint 13 fő 8 órás alkalmazotti
státuszt 100%-os munkaügyi támogatással megszerezni. A támogatási összeg függvényében
át kell dolgoznunk a tevékenységek és a termesztett kultúrák összetételét. Célunk, hogy a
munkaigényes terményeket úgy állítsuk elő, hogy az a legjobban szolgálja a konyha
költséghatékonyabb működését.

Nem kívántam napra pontosan és cégekre lebontva leírni, hogy majd minden nap megkeres egy-
egy olyan cég, akik felé számlatartozásunk van. Sajnos nem tudok nekik mit ígérni, mert teljes
mértékben fizetésképtelenek vagyunk. Az ÖNHIKI pályázat beadásához szükséges igazolásokat
minden cég probléma nélkül kiállította, és segítségükről biztosítottak a pályázat kapcsán, de
többen is kifejezték szándékukat, hogy nem feltétlen tudnak fizetési haladékot adni a pályázat
elbírálásáig sőt kifizetéséig. Sajnálatos módon több élelmiszeripari beszállító is szankciók
megtételére kényszerül, de mindenki korrektül és kellően informálva teszi meg lépéseit. Ettől
eltekintve is ellátási gondokkal kell szembenéznünk legkésőbb november hónapban. Csanádpalota
Önkormányzata az egyetlen, aki a legszűkebb határidővel inkasszózza a számlatartozásunkat, mely
a szerződésünk szerint a számla lejáratát követő 3. naptári nap.

Kintlévőségeink:

- Iskolai étkeztetés: Sajnálatos módon több szülő is visszaél a helyzetével és nem
finanszírozza a gyermeke iskolai étkeztetését. Jelenleg megközelítőleg 300.000 Ft-os a
kintlévőségünk. Pozitív változás tapasztalható a tartozások megfizetésénél, köszönhetően
annak, hogy felhívtuk az érintett szülők figyelmét, hogy háromszori felszólítást követően
nem áll módunkban biztosítani a gyermek étkeztetését.

- Iskolai társulásunkból fakadó kintlévőségeink:
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o Ambrózfalva: Szeptember hónapban ismét kaptunk Ambrózfalváról átutalást. Ennek
eredményeképpen a 2011. évi januári és februári számla teljes mértékben, és a
márciusi számla kis mértékben kifizetésre került. Április hónaptól kezdődően
továbbra is fennáll a számlatartozás.

o Csanádalberti: A társult település befizetései állandóságot mutatnak, de ez arra
elegendő, hogy ne nőjön a számlatartozásuk 12 hónapon túl.

- Körjegyzőségi társulásból adódó kintlévőség és annak következményei. Nagyér és Pitvaros
Önkormányzatai az előre meghatározott társulási összegeket kellő időben és mértékben
megfizették a körjegyzőség számlájára. Ez az összeg tartalmazza a munkabéreket, irodai
költségeket és egyéb szükséges összegeket is. Mivel Csanádalberti Önkormányzata ezen
társulás hozzájárulását sem tudja fizetni, így a törvényileg kötelező bérjellegű juttatások
egy részét nem tudtuk kifizetni az alkalmazottak részére.

Pitvaros, 2011. szeptember 22.

polgármester


